
POROČILO GENERALNEGA SEKRETARJA  

Druga polovica mandata 2021 – 2023 je bila zaradi poznega kongresa v letu 2022 in zgodnjega 

kongresa v maju 2023 malce krajša, vendar pa je Mlada Slovenija (»MSi«) v tem obdobju 

vseeno izpeljala kar nekaj aktivnosti.  

V začetku oktobra 2022 smo ob zaključku prve polovice mandata organizirali 22. kongres 

Mlade Slovenije, na katerem smo želeli v duhu prihajajočih lokalnih volitev mlade, kot 

prihodnost naše družbe, spodbuditi, da se dejavno vključijo v vse ravni upravljanja skupnih 

zadev v skupnosti, najprej na lokalni ravni, kjer se lahko začnejo pripravljati in usposabljati za 

položaje na državni ravni, ki jih bodo nekega dne morali prevzeti. 

Še pred lokalnimi volitvami smo konec oktobra organizirali orientacijski sprehod po Ljubljani, 

na katerem so zlasti študenti in dijaki skupaj spoznavali Ljubljano, za nagrado pa jih je čakalo 

druženje ob palačinkah in dobri pijači.  

Konec novembra so sledile lokalne volitve, na katerih je mladim članom in simpatizerjem MSi 

uspel odličen rezultat. Izvoljenih je bilo skupaj 37 občinskih svetnikov, od tega 23 članov in 14 

simpatizerjev MSi. Poleg tega je bil član MSi, Denis Tamaško, izvoljen za župana občine 

Hodoš.  

Med 25. in 27 novembrom smo se udeležili izmenjave v Bad Radkersburgu, na meji s Slovenijo, 

ki so jo gostili naši avstrijski prijatelji iz podmladka Avstrijske ljudske stranke iz Štajerske ter 

Gradiščanske (Junge ÖVP Steiermark in Junge ÖVP Burgenland). Dogodka sta se udeležila še 

Slovenska demokratska mladina in podmladek Hrvatske demokratske zajednice (Mladež HDZ). 

Ob zaključku izmenjave je bil podpisan Sporazum o sodelovanju, s katerim so se sodelujoče 

organizacije zavezale k dolgotrajnem partnerstvu ter čezmejnemu sodelovanju na področju 

izmenjevanja dobrih praks v izobraževanju, trga dela in mladinskih politik. 

Istočasno se je na Cipru odvijalo zasedanje podmladka Evropske ljudske stranke (»YEPP«), 

kjer nas je predstavljala podpredsednica MSi, Maša Brulc. Na zasedanju so se udeleženci med 

drugim zavzeli za vključitev Romunije in Bolgarije v Schengensko območje in vključitev 

Švedske ter Finske v zvezo NATO. V sklopu dogodka so kot simbol miru in rastoče ter 

poglabljajoče se Evrope, za katero se zavzema YEPP, posadili oljko. 

V začetku decembra smo objavili prvo izjavo za javnost v tem obdobju, s katero smo izrazili 

zaskrbljenost zaradi vnosa transspolnih ideologij v procese izobraževanja otrok v javnih 

ustanovah ter odgovorne v slovenskih izobraževalnih zavodih pozvali, naj v prihodnje ne 

dopustijo vnosa tovrstnih transspolnih ideologij v izobraževalne procese mladoletnih otrok. 

Ob prazniku sv. Miklavža smo za člane Izvršilnega odbora MSi in druge aktivne člane 

podmladka organizirali obdarovanje, na katerem smo si izmenjali simbolična darila ter na ta 

način v pričakovanju božičnih praznikov želeli spodbuditi in ohranjati pristne stike med našimi 

člani. V ta namen smo za Božič pripravili tudi voščilo za člane in simpatizerje MSi.  

V novo leto smo zakorakali z novo izjavo za javnost, s katero smo pozvali k prenovi sistema 

študentske prehrane. S 1. januarjem 2023 so se namreč v sistemu subvencionirane študentske 

prehrane spremenile cene obrokov. Subvencija se je sicer zvišala z 2,82 EUR na 3,5 EUR, a se 

je hkrati povišala tudi najvišja vrednost obroka na 9 EUR. Predlagali smo razmislek o 



spremembi sistema študentske prehrane ter kot eno izmed možnosti ponudili preusmeritev 

neporabljenih sredstev, namenjenih subvenciji študentske prehrane, v sklad za dodatne 

štipendije. Na ta način bi se socialni status študentov ustrezneje urejal, obenem pa študentom 

priznaval večjo mero samostojnosti. Izjava za javnost je pri tem doživela tudi precejšen odmev 

v medijih, saj so nas citirali tako na portalu rtvslo.si kot tudi 24ur.com. 

Sredi januarja smo organizirali ogled filma z naslovom Kaj je ženska, ki mu je sledil pogovor 

z Benjaminom Tomažičem, ustanoviteljem inštituta Integrum, in Mojco Belcl Magdič, urednico 

portala Iskreni.net. 

V drugi polovici januarja smo počasi začeli s pripravami na najbolj svečani dogodek leta, Modri 

gala ples. Pet zaporednih ponedeljkov smo v dvorani Antonovega doma na Viču organizirali 

plesne vaje standardnih in latinskoameriških plesov. 

Z aktivnostmi natrpan januar smo zaključili s kvizom Lepo je biti Evropejec, na katerem so 

mladi lahko preizkusili  svoje znanje na področju poznavanja Evropske unije.  

V začetku februarja smo objavili novo, že 3. izjavo za javnost, s katero smo obsodili pozive 

podmladka Avstrijske svobodnjaške stranke k ustavitvi »slovenizacije« Koroške ter podmladek 

Avstrijske svobodnjaške stranke in Avstrijsko svobodnjaško stranko pozvali, da nemudoma 

umaknejo zavržno objavo in vse promocijske aktivnosti, ki so povezane z njo, ter da v prihodnje 

s svojim političnim nagovarjanjem ne netijo sovraštva proti koroškim Slovencem ali kateri 

drugi manjšini oziroma etnični skupini. Tudi ta izjava je bila deležna medijske pozornosti, saj 

so nas citirali na portalu rtvslo.si in n1info.si.  

Sledil je težko pričakovani večer elegance, dobre hrane in plesa, Modri gala ples, ki smo ga 

letos izpeljali že tretjič, tokrat v Klubu Cankarjevega doma s prečudovitim razgledom na 

Ljubljano. Dogodek je tradicionalno, z valčkom, otvorila predsednica MSi, Katja Berk Bevc, 

ki je goste preden so se podali na plesišče tudi nagovorila, pozdravila pa sta jih tudi predsednik 

Nove Slovenije (»NSi«), Matej Tonin, in častna pokroviteljica plesa, evropska poslanka 

Ljudmila Novak.  

Istega vikenda je v Helsinkih na Finskem potekalo zasedanje YEPP, ki se ga je tokrat udeležil 

generalni sekretar MSi, Luka Skledar. V okviru zasedanja je potekala konferenca pod naslovom 

Zagonska podjetja kot gonilna sila trajnostnih sprememb v Evropi, pri čemer je bila osrednja 

tema pogovorov vloga mladih v zagonskih podjetjih. Med glavnim delom zasedanja so bile 

sprejete številne resolucije, s katerimi je YEPP med drugim obsodil agresijo Azerbajdžana na 

Gorski Karabah, se zavzel za zagotavljanje zanesljive preskrbe s hrano v Evropi in odpravo 

sezonskega premikanja ure ter pozval Evropsko ljudsko stranko (»EPP«), da duševno zdravje 

uvrsti med prednostne naloge svoje politike. Sprejeta je bila tudi izjava o obsodbi zatiranja 

mladih v Iranu. 

V luči poglobljenega mednarodnega sodelovanja smo v začetku marca organizirali pogovor s 

predsednico YEPP in evropsko poslanko Lidio Pereira, na katerem so lahko mladi iz prve roke 

slišali o stanju vojne v Ukrajini, vlogi EU za njen čimprejšnji konec, prihodnosti EU po koncu 

vojne, predsednico YEPP in evropsko poslanko pa so lahko tudi povprašali o zadevah, ki jih 

zanimajo. 

Sredi marca je v prijetnem ambientu Čolnarne Muzelj ob Šmartinskem jezeru potekalo srečanje 

mladi svetnikov in svetnic. Srečanje je bilo namenjeno medsebojnemu spoznavanju, druženju 



z mladimi, ki delujemo v MSi, ter izmenjavi izkušenj in zamisli za uspešno delovanje v 

občinskih svetih. 

V drugi polovici marca smo organizirali obisk Državnega zbora, kjer so lahko mladi pobližje 

spoznali poslopje ne Šubičevi ulici 4 in imeli tudi priložnost pogovora s poslanko NSi, Vido 

Čadonič Špelič. 

V april smo vstopili z zadnjo izjavo za javnost objavljeno v drugi polovici mandata, v kateri 

smo pozvali k preprečevanju nasilja med in nad mladimi ter izrazili pričakovanje, da bodo 

institucije, ki delujejo na področju vzgoje in izobraževanja, temu v prihodnje posvečale več 

pozornosti.  

Med 20. in 23. aprilom se je ponovno odvijalo zasedanje YEPP tokrat pod naslovom Soočanje 

s trenutnimi grožnjami, ki sta se ga udeležila Julija Humar ter Amadej Milost, član Izvršilnega 

odbora. Predstavniki podmladkov političnih strank iz skupine EPP so obravnavali različne 

vidike moderne vojne ter se osredotočali na izzive, s katerimi se soočajo sodobne države in 

njihove oborožene sile. Med konferenco so se posvetili številnim pomembnim vprašanjem, kot 

so razvoj novih tehnologij, strategije in taktike vojskovanja, terorizem, kibernetska varnost in 

varovanje državnih meja. V naslednjih letih se lahko nadejamo še več podobnih dogodkov, ki 

bodo prispevali k napredku in razvoju sodobne, ter varne Evropske unije. 

Istočasno smo z MSi obiskali prestolnico in simbol Evropske unije – Bruselj. Izlet je bil 

namenjen predvsem spoznavanju EU in njenih institucij. V Evropskem parlamentu nas je 

pozdravila evropska poslanka Ljudmila Novak, ki nam je iz prve roke predstavila svoje delo. 

Na Evropski komisiji smo se srečali z evropskim komisarjem Janezom Lenarčičem, obiskali pa 

smo tudi sedež EPP. Izlet v Bruselj smo poleg tega izkoristili za obisk mest v njegovi bližini, 

zlasti Bruggea in Ghenta. V petih dneh smo videli številne znamenitosti ter izvedeli veliko 

novega o Bruslju, EU in njenem delovanju. Za nekaj dni smo postali del evropske politike ter 

mlade spodbudili, da se v prihodnosti bolj posvečajo vprašanjem EU. 

V maju smo, kot vsako leto, tokrat skupaj s poslancem in podpredsednikom NSi, Janezom 

Ciglerjem Kraljem, obiskali Škisovo tržnico, praznik študentov, na katerem smo študentom iz 

cele Slovenije skušali predstaviti naš podmladek in jih navdušiti, da se nam pridružijo in tako 

prispevajo pri soustvarjanju naše skupne prihodnosti.  

V drugi polovici mandata je uspelo glavnemu tajništvu organizirati ali pa prispevati pri 

organizaciji in izvedbi številnih aktivnosti. Članom Izvršilnega odbora smo med drugim 

zagotovili MSi polo majice. Vzpostavili smo dobre odnose z drugimi podmladki kot tudi 

partnerskimi organizacijami iz tujine, ki jih lahko MSi v prihodnosti še nadgradi v duhu 

medsebojnega sodelovanja in izvedbe skupnih projektov.  

Poročilo pripravil: Luka Skledar, generalni sekretar 
 


